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Komise pro předsednictví ČR v Radě EU v roce 2022 (dále jen komise) – 1. 
jednání 
zápis z jednání konaného 20. 7. 2020 v 15:00 
 
Místo:  
Magistrát hl. m. Prahy, budova Nové radnice, místnost č. 135 
 
Přítomni:  
 
Předseda:  
JUDr. Jiří Pospíšil 
 
Členové:  
Ing. Martin Bednář, Mgr. Martina Gellová, Martin Churavý, cand. soc., Ing. Marie Peksová, Mgr. Marek 
Polach, Mgr. Jakub Stárek, JUDr. Markéta Štalmachová, JUDr. Lucie Týcová 
 
Odborník s poradním hlasem: 
Mgr. Reda Ifrah 
 
Tajemnice: 
Mgr. et Mgr. Blanka Kučerová  
 
Hosté: 
Mgr. Kristina Haplová Kleinwächterová – zástupce za Mgr. Ing. Jaromíra Beránka 
 
Jednání řídil: Jiří Pospíšil  
 
Zapsala: Blanka Kučerová  
 
Program a obsah jednání: 
 

1. Zahájení jednání komise  

2. Nastínění cílů komise  

3. Diskuze členů komise 

4. Závěr a shrnutí úkolů pro příští jednání 

 
Ad 1) 
Jednání bylo zahájeno Jiřím Pospíšilem, předsedou komise, který nejprve přivítal přítomné členy a 
hosty.  
 
Ad 2) 
V jednání pokračoval předseda Jiří Pospíšil, který navrhnul, aby na 1. jednání proběhla volná diskuze 
přítomných členů. Předseda představil, jaké budou dílčí kroky komise: určit, v jakých oblastech by se 
mohla Praha zviditelnit, jak by se Praha mohla do předsednictví ČR zapojit. Předseda dále uvedl, že 
vidí roli Prahy při předsednictví ČR v Radě EU v roce 2022 spíše jako roli podpůrnou Úřadu vlády, který 
bude české předsednictví zaštiťovat, přičemž Praha by během něj sama mohla připravit např. kulturní 
program. Předseda dále nastínil, jaký bude nynější hlavní cíl komise: připravit do konce roku 2020 
materiál pro Radu hl. m. Prahy.    
 
Ad 3) 
Předseda dále vyzval přítomné členy k otevřené diskuzi.  
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Markéta Štalmachová (odbor bezpečnosti MHMP): 
Ředitelka odboru bezpečnosti uvedla, že byla již kontaktována Úřadem vlády s dotazem, zda by odbor 
bezpečnosti spolupracoval na nadcházejícím předsednictví, a to v několika oblastech: spolupráce 
s Dopravním podnikem hl. m Prahy, spolupráce na kulturních akcích, bezpečnostní zajištění a 
koordinace realizace případných infrastrukturních projektů v průběhu předsednictví.  
 
Reakce předsedy Pospíšila: tento dopis navrhl předseda komise postoupit primátorovi hl. m. Prahy.  
 
Martin Churavý (oddělení zahraničních vztahů a protokolárních záležitostí, odbor Kanceláře 
primátora):  
Vedoucí oddělení Martin Churavý okomentoval materiál věnující se možným tématům, kterým by se 
Praha mohla věnovat v nadcházejícím předsednictví, který byl připraven odborem FON a distribuován 
před 1. jednáním komise. Martin Churavý vyzdvihl z tohoto materiálu dvě témata, která jsou podle něj 
pro Prahu významná, a to městská mobilita (včetně udržitelné mobility, sdílené ekonomiky), a vesmír 
(umístění sídla GSA v Praze, což je unikátní a velmi významné). Martin Churavý dále uvedl, že by bylo 
vhodné přijít jako Praha s doprovodným kulturním programem. 
 
Martin Bednář (oddělení udržitelnosti a dokončování programu, odbor evropských fondů FON):  
Vedoucí oddělení Martin Bednář nejprve uvedl, že odbor FON je zpracovatelem tematického 
dokumentu, který byl celé komisi zaslán před jednáním. Dále navrhl, že je třeba určit, zda komise bude 
pouze pomáhat Úřadu vlády, nebo zda bude Praha (komise) prezentovat něco sama za sebe. Martin 
Bednář dále poznamenal, že bychom se během případného plánování programu měli zaměřit jak na 
příchozí delegaci do Prahy, tak na veřejnost.  
 
Marta Gellová (zastupitelka za ANO):   
Zastupitelka Marta Gellová uvedla, že by dle jejího názoru mělo během předsednictví dojít ke vzájemné 
osvětě, tedy že Praha by se měla prezentovat navenek, a Evropa a EU by se měly prezentovat v Praze. 
Zastupitelka dodala, že by mělo během předsednictví docházet ke vzdělávání, osvětě – vhodné by byly 
kulturní akce i např. prezentace GSA.  
 
Jakub Stárek (zastupitel za ODS): 
Zastupitel uvedl příklady akcí, které bude Praha hostit během předsednictví: neformální Rada, další 
formální a neformální konference. Dle zastupitele Stárka by měla pražská koalice vyjednat místo pro 
Prahu na předsednictví. Praha by se dle jeho názoru určitě měla prezentovat na akcích, přičemž je dle 
něj důležité zamyslet se nad pražskými tématy. Praha by také mohla přijít s různými akcemi a např. i 
s propagačními předměty, a mít motto typu „Praha žije předsednictvím“.  
 
Reakce předsedy Pospíšila: předseda souhlasil se zastupitelem Stárkem a jeho pohledem na roli Prahy 
během předsednictví. Dodal, že by byla vhodná v Praze prezentace evropských hodnot, a že 
předsednictví v Praze by se mohlo pojmout edukativně směrem ke studentům a veřejnosti celkově. 
Předseda dále předal slovo Markovi Polachovi, aby za Pražský dům v Bruselu pohovořil o tom, zda už 
má Pražský dům plány na nadcházející předsednictví. 
 
Marek Polach (Pražský dům v Bruselu): 
Marek Polach nejprve uvedl, že při plánování nadcházejícího předsednictví je třeba vzít v úvahu 
omezené prostředky, které budou k dispozici. Dodal, že Pražský dům má k dispozici reprezentativní 
prostory, které bude určitě možné využít. Marek Polach dále uvedl akce na úrovni Evropského výboru 
regionů, během kterých by Praha mohla přispět vybranými tématy: setkání primátorů hlavních měst, 
zasedání Evropského výboru regionů, apod.  
 
Reakce předsedy Pospíšila: předseda navrhl, že by bylo vhodné na příštím zasedání komise 
prodiskutovat, jaký plánuje Pražský dům program během nadcházejícího předsednictví. Požádal proto 
Marka Polacha o připravení krátké prezentace na příští setkání.   
 
Ing. Marie Peksová (odbor kultury a cestovního ruchu):  
Marie Peksová uvedla, že odbor kultury a cestovního ruchu je připraven na spolupráci během 
předsednictví a už nyní lze uvést některé akce, které během předsednictví proběhnou: Signal festival, 
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Letní Letná, konference muzejnictví a galerijnictví, apod. Marie Peksová dále doplnila, že Prague City 
Tourism bude mít určitě také zájem o spolupráci.  
 
Reakce předsedy Pospíšila: předseda doplnil, že na příštím setkání komise by odbor kultury a 
cestovního ruchu mohl krátce prezentovat, jak si představuje svou roli během nadcházejícího 
předsednictví. 
 
Lucie Týcová (oddělení organizační a sekretariátu ředitele Magistrátu): 
Vedoucí oddělení Lucie Týcová dodala, že MHMP je připraven ve věci předsednictví spolupracovat.  
 
Ad 4) 
Předseda Jiří Pospíšil poděkoval všem přítomným za diskuzi a shrnul závěr do několika bodů a úkolů 
na příští jednání: 
 

• Příští jednání komise pro předsednictví v Radě EU proběhne 7. 9.2020 
 

• Do příštího jednání v září je třeba navázat první kontakt s Úřadem vlády (pověřen Reda Ifrah)  
 

• Dále je třeba písemně kontaktovat subjekty, které by mohly na předsednictví spolupracovat -
Prague City Tourism, GSA, Zastoupení Evropské komise v ČR, Kancelář Evropského 
parlamentu v Česku (posláním dopisů pověřen Reda Ifrah a odbor FON) 

 

• Na příštím jednání bude prezentováno, co bude během předsednictví probíhat v Pražském 
domě v Bruselu, dále bude zmapováno, jak se prezentují jiná hlavní města v Bruselu během 
předsednictví svých států (pověřen Marek Polach) 

 

• Na příštím jednání bude dále prezentováno, jak vidí svou roli na předsednictví odbor kultury a 
cestovního ruchu MHMP (pověřena Marie Peksová) 

 

• Během příštího jednání se rovněž prodiskutují výsledky výzkumů ústavu STEM, který by mohl 
komisi nasměrovat v aktivitách a cílových skupinách, kterým budou aktivity předsednictví 
určeny (pověřen Reda Ifrah)  

 
 
Předseda komise Jiří Pospíšil poděkoval všem přítomným členům i hostům za účast na 1. jednání a v 
15:30 hodin jednání ukončil. 

 
Zápis z tohoto jednání bude zaslán všem účastníkům elektronicky. 
 
Za správnost: 
Reda Ifrah  


